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In mei 2010 werd ik wethouder Duurzaamheid, Binnenstad en Buitenruimte 

in de gemeente Rotterdam. Zoals dat hoort in dit ambt, heb ik in de 

afgelopen 3,5 jaar zo’n 50 stoeptegels gewipt, 100 bomen geplant, 

tientallen buurttuinen geopend, talloze vierkante meters bij-vriendelijke 

weiden voorzien van bij-vriendelijke zaden en kilometers lange fietstochten 

langs onze groengebieden gemaakt. Mij wordt wel eens gevraagd of ik 

‘groene vingers’ heb. Als ik ze al niet had, dan heb ik ze zeker gekregen. En 

het bevalt mij zeer.

Ik durf te stellen dat Rotterdam groener is geworden en daar ben ik trots 

op. Daar hebben wij als gemeente hard aan gewerkt: vanaf 2010 zijn er 

meer dan 6.500 bomen bijgeplant en hebben we heel wat steen en asfalt 

vervangen voor groen. Maar het waren vooral de Rotterdammers zelf 

die een groene vlucht hebben genomen. Natuurlijk vraagt groen meer 

onderhoud dan een overzichtelijk geasfalteerd plein, maar je kunt je ook 

afvragen wat het oplevert? We weten allemaal dat groen in de wijken 

bijdraagt aan het woonplezier en de fysieke gesteldheid van je inwoners, 

maar het is meer dan dat. In Rotterdam hebben we ruimte gegeven aan 

groene kansen en bewoners en ondernemers hebben die ruimte graag 

genomen. 

Door als overheid af en toe een stap terug te doen, ruimte te geven aan 

creativiteit en bewoners de kans te geven mee te beslissen over de eigen 

omgeving, is er op veel plekken een groot verantwoordelijkheidsbesef 

ontstaan. Daar plukken we in Rotterdam letterlijk de vruchten van. De 

afgelopen 3,5 jaar zijn er 75 buurt/wijk/moestuinen door Rotterdammers 

gestart, zijn er 140.000 vierkante meter aan groene daken gelegd en heel 

wat geveltuintjes in de straten bijgekomen. Daar ben ik pas echt trots op. 

Rotterdam is, zoals u allen weet, een Deltastad. De Nieuwe Maas is de 

economische slagader van de stad. Deze heeft ons groot gemaakt, biedt 

duizenden banen en maakt dat wij kunnen blijven groeien. Maar de 

zeespiegel stijgt, er komt meer water de rivieren af en de regens worden 

heviger. In korte tijd kan er zoveel regen vallen, dat de riolen moeite hebben 

het water direct af te voeren. In Rotterdam hebben we er een kunst van 

gemaakt te werken mét het water, De Rotterdamse Adaptatiestrategie. 

Meebewegen, slim bouwen, voorbereid zijn: ‘Omgaan met water zit 

ons in het DNA’. In 2025 willen we 100 procent klimaatproof zijn. Een 

stevige ambitie, maar met resultaat. Rotterdam heeft een koploperspositie 

verworven. Rotterdamse bedrijven als Arcadis en Grontmij werken in 

het buitenland aan ‘het houden van droge voeten’. In Rotterdam zijn er 

verschillende in het oog springende projecten met een hoog innovatief 

karakter. Een experimenteerplek die internationaal hoog in aanzien staat. 

Wat hebben we gedaan: Nieuwe bouwwerken, zoals parkeergarages, 

zijn voorzien van waterreservoirs die het water tijdelijk opvangen en 

later het water geleidelijk richting de riolen afvoeren. Waterpleinen zijn 

normaal gesproken een diepergelegen wijk- of speelplein, maar ze kunnen 

gereguleerd onder water worden gezet en in geval van nood het water 

opvangen. We scheiden waar mogelijk het rioolwater van het hemelwater 

en … we zetten groen in. Groen maakt dat we droge voeten houden. 

Op de honderdduizenden vierkante meters platte daken van Rotterdam, 

kan gemakkelijk een groenlaag aangelegd worden. Deze vangt het water 

op en isoleert de huizen. Win win, zeg maar. Verder draagt al dit groen 

bij aan een aangenamer stadsklimaat. Daarom helpen we pandeigenaren 

door advies te geven en deels subsidie aan te bieden. Eind 2014 zullen er 

160.000 vierkante meters groene daken zijn bijgekomen.

De Rotterdammer kan ook een ‘steentje’ bijdragen. We vragen hen om de 

tegels uit de tuin te halen en groen terug te plaatsen. Eén vierkante meter 

groen extra verwerkt bij een beetje regenbui (10 mm) al tien liter water. 

Tuintjes aan de gevel fleuren de straat op en helpen mee het water op te 

vangen. Het zijn kleine beetjes, maar dat maakt het voor de inwoners van 

onze stad tastbaar en bereikbaar. Zo werken we met vele partners aan de 

vergroening van deze havenstad. Goed voor droge voeten, voor een beter 

stadsklimaat en heel belangrijk, een aantrekkelijkere leefomgeving voor 

bewoners en een aantrekkelijk en veilig vestigingsklimaat voor bedrijven. 

Kortom, investeren in groen loont!

Alexandra van Huffelen is wethouder Duurzaamheid, Binnenstad en 

Buitenruimte in de gemeente Rotterdam.  
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